
Spreektekst begroting 

 

 

Voorzitter, 

 

De begroting die vanavond voorligt laat veel goede dingen zien. Ik pak even de hoofdlijnen 

er uit. Er wordt geïnvesteerd en dat was hard nodig. Geïnvesteerd in onze organisatie, onze 

dienstverlening, in lijn met het Berenschot rapport. Geïnvesteerd in onze voorzieningen. 

Geïnvesteerd in een prettige leefomgeving. Niet geheel toevallig precies die 3 zaken waar 

volgens D66 de grootste focus van de gemeenteraad en het dagelijks bestuur op zou moeten 

liggen, de 3 zaken waarvoor onze inwoners naar ons kijken. Uiteraard hebben wij goed 

gekeken naar noodzakelijkheid en beoogd effect van de voorgestelde investeringen. We 

kunnen ons geld immers maar 1 keer uitgeven en politiek gaat in zijn essentie over het 

herverdelen van schaarste. Investeren in de breedte en lasten voor onze inwoners ook zo 

eerlijk mogelijk verdelen. In dat licht is het dan ook mooi om te zien, dat na 13 jaar 

agendering door D66 ,de hondenbelasting in Heemskerk verdwijnt! Geld ophalen bij een 

specifieke groep inwoners zonder daar een dienst voor terug te leveren kan en mag nooit 

een doel zijn. 

 

Voorzitter, politiek draait om bestuurlijke moed. Daarom vindt D66 het ook zo belangrijk om 

de juiste keuze te durven maken op het juiste moment. U kent allemaal maar al te goed de 

voorbeelden waarin een te afwachtende houding of een gebrek aan durf om lastige keuzes te 

maken hebben geleid tot fors hogere kosten. Of het nu gaat om preventie in de Jeugdzorg, 

investeren in een nieuw zwembad of een nieuw schoolgebouw neerzetten. Juist de visie op 

de lange termijn is wat een gemeenteraad effectief maakt, en ja voorzitter, ook wij hebben 

daar dingen laten liggen. Dit is niet een kwestie van vingers wijzen maar enkel en alleen een 

constatering. Maar we zien dat de kentering is ingezet, enerzijds door een vooruitstrevend 

college, anderzijds door een raad die durft te investeren en verder vooruit kijkt. Deze 

begroting is wat D66 betreft wederom een stap in de goede richting. 

 

Makkelijk is dat echter niet voorzitter. Er wordt door het rijk veel van ons gevraagd maar dat 

gaat vaak gepaard met incidentele budgetten. Dat staat integrale oplossingen in de weg en 

vraagt veel tijd van onze ambtenaren. Want hoe effectief is het om kinderen een rijke 

schooldag te bieden als gemeenten geen geld hebben om de gebouwen goed te 

onderhouden? Hoe effectief is het om met incidenteel geld een gezonde leefstijl te 

bevorderen zonder voldoende middelen om sportvoorzieningen in stand te houden? We 

moeten ons huis schilderen maar we krijgen enkel de kwast en te weinig verf. De kans dat 

een nieuw te vormen kabinet ons vanaf 2026 dik gaat op plussen is minimaal dus wat er nu 

voorligt is waarschijnlijk hoe het gaat zijn. De VNG adviseerde gemeenten zelfs een begroting 

met een tekort vanaf 2026 in te leveren, tekenend voor de financiële situatie in 

gemeenteland. In Heemskerk staat we er gelukkig goed voor maar we zijn nog niet klaar voor 

wat betreft de moeilijke keuzes. 

 

 



Want voorzitter, de investeringsagenda is nog niet klaar. We moeten het nog gaan hebben 

over een nieuw te bouwen zwembad, investeringen in de veiligheid in ons dorp en het 

Europaplein in het bijzonder. Er moeten nog 2 nieuwe scholen gebouwd worden, onze 

gebouwen moeten verduurzaamd worden en er zal meer geld nodig zijn voor het onderhoud 

van onze wegen, groen en overige infrastructuur. Dit kan zomaar oplopen tot een structurele 

kostenpost van 2 miljoen. Daarom is het belangrijk dat we investeren in die zaken die op 

termijn een besparend effect hebben en precies daarom heeft D66 met brede steun de 

voorstellen om alsnog aan de gang te gaan met meer Praktijk Ondersteuners bij de huisarts 

en het voortzetten van de traject + klas op het Voortgezet Onderwijs toegevoegd. Geen 

grote bedragen maar wel een groot effect. Onze focus voor volgend jaar zal liggen op het 

verbeteren van de toegankelijkheid van sport, investeringen in het buurtwerk en werk maken 

van preventie op het gebied van armoede en schuldhulpverlening. Geen investeringen in 

stenen maar in onze inwoners zelf. Het college is daar volop mee bezig, nu is het nog zaak 

om de juiste besluiten te nemen, wij denken graag mee.  

 

Ik ga afronden voorzitter. D66 kan van harte instemmen met deze begroting. De structurele 

investeringen zijn noodzakelijk en verbeteren onze voorzieningen, dienstverlening en 

dagelijkse leefomgeving. De incidentele investeringen maken ons dorp weer een beetje 

mooier en leuker om in te wonen. We zijn goed op weg maar er is nog een hoop werk aan de 

winkel. We hebben grootse plannen maar we kunnen en mogen de rekening daarvan niet 

enkel en alleen bij onze inwoners leggen. De essentiële vraag voor waar we als gemeente 

voor zijn, welke keuzes we maken en hoe we het gaan betalen zal voor volgend jaar de inzet 

zijn bij het debat. D66 kijkt uit naar die discussie. 

 

Tot zover 


